



Celebrating Brother David's 100th Birthday

Brother David Steindl-Rast, an Austrian-American monk, celebrated his 100th birthday on July 12.

For this very special occasion, we collected messages of greeting from all over the world and presented them to him on July 8 during an intimate, heartfelt gathering at a small monastery in St. Gilgen, Austria. The 'small' celebration ended up growing larger, as many disciples wanted to attend. Naturally, two large cakes—donated by Heart of Joy—were also part of the festivities. It was a truly joyful event, featuring speeches and songs—including a song that Sri Chinmoy had composed for him in 2003 as part of the "Lifting Up the World with a Oneness-Heart" initiative. Brother David was delighted by our visit; he greeted and embraced everyone most warmly. The joy of that experience stayed with us for a long time.

The international celebrations for Brother David's 100th birthday spanned four days—taking place at Kremsmünster Abbey, the Europakloster, and during a boat trip on Lake Wolfgang. Friends from near and far came to celebrate his birthday with him. He navigated the days with remarkable energy, strength and abundant joy.

Lyrics for Brother David's Song, composed by Sri Chinmoy (2003)

*Brother David, Brother,
Wisdom-delight-garner.
Within, Beauty's climbing Glow;
Without, Duty's ceaseless Flow.
O gratitude-fragrance-heart,
Your Life, God's Goodness-Art.
Through you God speaks, God learns
And satisfaction earns.*

Thank you for allowing us to be a part of it all.

INGRID (Vienna Centre)

Feier zu Bruder Davids 100. Geburtstag

Bruder David Steindl-Rast, ein österreichisch-amerikanischer Mönch, feierte am 12. Juli seinen 100. Geburtstag.

Zu diesem besonderen Anlass sammelten wir Glückwünsche aus aller Welt und überreichten sie ihm am 8. Juli bei einem vertrauten, herzlichen Beisammensein in einem kleinen Kloster in St. Gilgen, Österreich. Die «kleine» Feier wurde größer und größer, als immer mehr Schüler und Freunde eintrafen. Natürlich durften zwei große, von Heart of Joy zubereitete Kuchen nicht fehlen. Es war eine wirklich freudige Feier mit Ansprachen und Liedern – darunter ein Lied, das Sri Chinmoy eigens für Bruder David im Jahr 2003 als Teil des «Lifting Up the World with Oneness-Heart»-Festivals komponiert hatte.

Bruder David war von unserem Besuch begeistert; er begrüßte und umarmte alle sehr herzlich. Die Freude über dieses Erlebnis wird uns noch lange begleiten.

Die internationalen Feierlichkeiten zu Bruder Davids 100. Geburtstag erstreckten sich über vier Tage – zunächst in der Kremsmünster Abtei, dem Europakloster, und anschließend bei einer Bootsfahrt auf dem Wolfgangsee. Freunde aus nah und fern waren angereist, um seinen Geburtstag mit ihm zu feiern. Er ließ die Tage mit bemerkenswerter Energie, Kraft und großer Freude verstreichen.

Gedicht für Bruder David (2003)

*Bruder David, Bruder,
Weisheit – edler Gärtner,
in Schönheit, strahlend und leuchtend;
ohne Grenzen, Danken – unaufhörlicher Strom.
O dankbares, freimütiges Herz,
dein Leben, Gottes Güte – Kunst.
Durch dich spricht Gott, Gottes Liebe lernt,
und Zufriedenheit kehrt ein.*

Danke, dass du uns erlaubst hast, Teil davon zu sein. INGRID (Vienna Centre)